

## PRESS RELEASE

### **MLawGroup Advises Doughty Hanson in further Clean Tech Investment in Solar Energy Company Odersun AG**

Munich, January 29, 2008

MLawGroup advises Doughty Hanson Technology Ventures in further clean tech investment in solar company Odersun AG, Frankfurt/Oder.

Doughty Hanson's investment is part of the series B financing round of Odersun AG, in which an international syndicate consisting of among others Virgin Green Fund (San Francisco), Doughty Hanson (London), AGF (Paris) and PCG Clean Energy & Technology (LaJolla) provide equity capital for establishing a second solar factory of Odersun AG. Consolidated with public subsidies of ILB, Brandenburg, the total volume of the financing round well exceeds EUR 50 mio.

Odersun AG develops and produces solar cells of any size and capacity without using silicon, by producing copper-indium-disulfide on copper strip (CISCut) by using the so-called "role-to-role" procedure.

MLawGroup advised Doughty Hanson on all aspects of the transaction. The same team had

### **MLawGroup berät Doughty Hanson bei weiterem Clean Tech Investment in die Solarfirma Odersun AG**

München, 29. Januar 2008

MLawGroup berät Doughty Hanson Technology Ventures bei weiterem Clean Tech Investment in die Solarfirma Odersun AG, Frankfurt/Oder.

Doughty Hanson's Investment ist Teil der Finanzierungsrunde B der Odersun AG, bei der ein internationales Konsortium bestehend u. a. aus Virgin Green Fund (San Francisco), Doughty Hanson (London), AGF (Paris) sowie PCG Clean Energy & Technology (LaJolla) Eigenkapital zur Errichtung einer zweiten Solarfabrik der Odersun AG zur Verfügung stellt. Gemeinsam mit den eingeworbenen öffentlichen Fördermitteln der ILB, Brandenburg, beträgt das Gesamtvolumen der Finanzierungsrunde weit über EUR 50 Mio.

Die Odersun AG entwickelt und produziert Solarzellen jeder Größe und Leistung ohne Silizium durch die Erzeugung von Kupfer-Indium-Disulfid auf Kupferband (CISCut) im sog. „role-to-role“ Verfahren.

MLawGroup beriet Doughty Hanson in allen Aspekten der Transaktion. Das gleiche Team

already advised Doughty Hanson in its Series A investment in Odersun AG. Even after the Series B financing Doughty Hanson remains the biggest shareholder of Odersun AG.

**Counsel to Doughty Hanson:**

**MLawGroup, München:** Rainer Kreifels, Dr. Johannes Maidl.

**Counsel to Virgin Green Fund:**

**GleissLutz, München, Frankfurt, Berlin:** Dr. Ralf Morshäuser, Dr. Matthias Müller, Christiana Schweinitz (all corporate), Dr. Arne Ibbeken (IP), Dr. Burghard Hildebrandt (environmental, subsidies).

**Counsel to PCG Clean Energy & Technology:**

**Hammonds, München:** Dr. Michael Hoffmann, LL.M.

**Berater AGF:**

**Inhouse:** Nicolas Chaudron.

**Counsel to Odersun:**

**Bird&Bird, Düsseldorf, München:** Dr. Stefan Gottgetreu (lead, corporate), Moritz Petrikowski (corporate), Dr. Jörg Witting (subsidies), Daniela Kinkeldey (IP).

**About MLawGroup**

MLawGroup is a highly specialized law firm located in Munich, Germany.

hatte Doughty Hanson im Jahr 2006 bereits im Rahmen der Finanzierungsrunde A der Odersun AG begleitet. Doughty Hanson bleibt auch nach der Finanzierungsrunde B größter Einzel-Aktionär der Odersun AG.

**Berater Doughty Hanson:**

**MLawGroup, München:** Rainer Kreifels, Dr. Johannes Maidl.

**Berater Virgin Green Fund:**

**GleissLutz, München, Frankfurt, Berlin:** Dr. Ralf Morshäuser, Dr. Matthias Müller, Christiana Schweinitz (alle corporate), Dr. Arne Ibbeken (IP), Dr. Burghard Hildebrandt (environmental, subsidies).

**Berater PCG Clean Energy & Technology:**

**Hammonds, München:** Dr. Michael Hoffmann, LL.M.

**Berater AGF:**

**Inhouse:** Nicolas Chaudron.

**Berater Odersun:**

**Bird&Bird, Düsseldorf, München:** Dr. Stefan Gottgetreu (Federführung, corporate), Moritz Petrikowski (corporate), Dr. Jörg Witting (subsidies), Daniela Kinkeldey (IP).

**Über MLawGroup**

MLawGroup ist eine hochspezialisierte Anwaltskanzlei mit Sitz in München.

We advise our clients in three practice areas:

- Complex M&A and technology transactions
- Legal services for technology and media companies
- Venture capital transactions.

Our national and international clients are technology and media companies of all sizes, including advertising, automotive, biotechnology, clean tech, entertainment, IT, internet, media, semiconductor and telecom companies.

They turn to us because of the quality of our work, our industry focus, our responsiveness, our international experience and our independent and reliable judgment.

For more information about MLawGroup please contact:

MLawGroup  
Rainer Kreifels  
rainer.kreifels@mlawgroup.de  
Tel. +49 89 24 213 0  
www.mlawgroup.de

Wir beraten unsere Mandanten in drei Arbeitsbereichen:

- Komplexe M&A- und Technologie-Transaktionen
- Rechtliche Beratung von Technologie- und Medienunternehmen
- Venture Capital Transaktionen.

Unsere nationalen und internationalen Mandanten sind Technologie- und Medienunternehmen unterschiedlichster Größe aus den Bereichen: Automotive, Biotechnologie, Clean Tech, Entertainment, Halbleiter, IT, Internet, Medien, Telekom und Werbung.

Unsere Mandanten vertrauen uns vor allem wegen unserer hoch qualifizierten Beratung, unserer Branchenfokussierung sowie unserer internationalen Erfahrung.

Für weitere Informationen zu MLawGroup wenden Sie sich bitte an:

MLawGroup  
Rainer Kreifels  
rainer.kreifels@mlawgroup.de  
Tel. +49 89 24 213 0  
www.mlawgroup.de

\*\*\*\*\*